

---

---

# **National Indigenous Economic Development Board Applauds Canada's Endorsement of Precedent- Setting Indigenous Trade Arrangement**

---

---

---

## ***News release***

December 15, 2021 - Ottawa, Ontario

The National Indigenous Economic Development Board (NIEDB) welcomes news that Canada has endorsed the Indigenous Peoples Economic and Trade Cooperation Arrangement (IPETCA), heralding it as a precedent-setting step for Indigenous business development.

The IPETCA, a trade arrangement collaboratively developed by New Zealand, Canada, and other Asia-Pacific Economic Cooperation countries, creates a framework for economies and Indigenous Peoples to work together to increase trade and economic cooperation.

IPETCA will help to unlock cooperation across a range of sectors and areas, including responsible business conduct, traditional knowledge, opportunities for Micro, Small and Medium Sized Enterprises, digital trade and e-commerce, and many more.

By endorsing the arrangement, Canada has affirmed the importance of removing barriers that have prevented Indigenous people from fully participating in international trade.

The NIEDB welcomes Canada's endorsement of the arrangement, and looks forward to seeing Indigenous representatives from each participating economy working alongside government officials to implement IPECTA.

---

---

## ***Quotes***

“As a member of the Asia Pacific Economic Cooperation (APEC) Indigenous Peoples Advisory Committee, I witnessed and participated in months of cooperation with Indigenous peoples from national organizations and other state economies in support of the development of the Indigenous Peoples Economic and Trade Cooperation Arrangement. I applaud the cooperative effort that went into the arrangement’s creation and I recognize the historical precedent Canada’s endorsement of it sets in affirming Canada’s commitment to a more inclusive economy between and among Indigenous peoples in global markets.”

Dawn Madahbee Leach

Chair of the National Indigenous Economic Development Board

---

---

## ***Quick facts***

- The National Indigenous Economic Development Board (NIEDB) is the only national, non-political organization of its kind. It is mandated to provide strategic policy advice and guidance to the federal government on issues of Indigenous economic development.
- Composed of First Nations, Inuit and Métis business and community leaders from across Canada, the Board helps governments respond to the unique needs and circumstances of Indigenous Peoples in Canada.
- The principal role of all NIEDB board members is to provide strategic policy and program advice to the federal government on all matters pertaining to Indigenous economic development.

---

---

# **Le Conseil national de développement économique des Autochtones applaudit à l’approbation par le Canada d’un accord commercial avec les Autochtones qui fera précédent**

---

---

---

## ***Communiqué***

Le 15 décembre 2021 – Ottawa (Ontario)

Le Conseil national de développement économique des Autochtones (CNDEA) accueille favorablement l’approbation par le Canada de l’Accord de coopération économique et commerciale avec les peuples autochtones (ACECPA), et il y voit une étape qui établit un précédent pour le développement des entreprises autochtones.

L’ACECPA, un accord commercial élaboré en collaboration par la Nouvelle-Zélande, le Canada et d’autres pays membres de l’APEC (Coopération économique pour l’Asie-Pacifique), crée un cadre qui permettra aux économies et aux peuples autochtones de travailler ensemble afin d’accroître la coopération commerciale et économique.

L’ACECPA aidera à ouvrir la coopération dans un éventail de secteurs et de domaines, notamment la conduite responsable des affaires, les connaissances traditionnelles, les possibilités offertes aux microentreprises et aux petites et moyennes entreprises, et le commerce numérique et électronique, parmi d’autres.

En approuvant l’Accord, le Canada a affirmé l’importance de lever les obstacles qui ont empêché les peuples autochtones de participer pleinement au commerce international.

Le CNDEA applaudit à l’approbation de l’Accord par le Canada et il a hâte de voir des représentants autochtones de chaque économie participante

travailler côte à côte avec les représentants des gouvernements pour mettre l'ACECPA en œuvre.

---

---

## ***Citation***

« À titre de membre du Comité consultatif des peuples autochtones de l'APEC (Coopération économique pour l'Asie-Pacifique), j'ai été témoin pendant des mois de la coopération d'organisations nationales et d'autres entités étatiques avec les peuples autochtones afin d'appuyer l'élaboration de l'Accord de coopération économique et commerciale avec les peuples autochtones, et j'ai pris part à leurs travaux. J'applaudis à l'effort de coopération qui a été déployé pour créer l'Accord et je reconnais le précédent historique que son approbation établit en affirmant l'engagement du Canada en faveur d'une économie plus inclusive entre et parmi les peuples autochtones sur les marchés mondiaux. »

Dawn Madahbee Leach

Présidente du Conseil national de développement économique des Autochtones

---

---

## ***Les faits en bref***

- Le Conseil national de développement économique des Autochtones (CNDEA) est une organisation nationale non politique unique en son genre. Il a pour mandat de fournir des conseils et des orientations stratégiques au gouvernement fédéral sur les questions liées au développement économique des Autochtones.
- Composé de chefs d'entreprise et de dirigeants communautaires des Premières Nations, des Inuits et des Métis de toutes les parties du Canada, le Conseil aide les gouvernements à répondre aux situations et aux besoins particuliers des peuples autochtones au Canada.
- Le principal rôle de tous les membres du conseil d'administration du CNDEA consiste à fournir au gouvernement fédéral des conseils sur les politiques stratégiques et les programmes dans toutes les questions relatives au développement économique des Autochtones.